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ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 

ΝΟΜΟΣ ΛΑΣΙΘΙΟΥ 

ΔΗΜΟΣ ΑΓΙΟΥ ΝΙΚΟΛΑΟΥ 

                                                             Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

Από το αριθμ. 1/26-10-2022 πρακτικό τακτικής συνεδριάσεως (ΔΙΑ ΖΩΣΗΣ) της 

Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης Αγίου Νικολάου 

 

Αριθμ. Αποφ. 1 ΠΕΡΙΛΗΨΗ : Γνωμοδότηση στο Δημοτικό Συμβούλιο σχετικά με το 

                                                 Τεχνικό Πρόγραμμα Έργων του Δήμου έτους 2023 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

Στον Άγιο Νικόλαο σήμερα την 26η του μηνός Οκτωβρίου ημέρα Τετάρτη και ώρα 18:00 

συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση η Δημοτική Επιτροπή Διαβούλευσης Αγίου Νικολάου 

(σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 78 παρ. 3 του ν. 4555/2018 μετά από την αριθμ. 

13976/14-10-2022 πρόσκληση του Προέδρου του Δημοτικού Συμβουλίου και της Δημ. 

Επιτροπής Διαβούλευσης κ. ΚΑρνιαδάκη Δέσποινας, η οποία εστάλη με email την 14/10/2022 

σε καθένα μέλος, και στον κ. Δήμαρχο και δημοσιεύθηκε στο Δημοτικό Κατάστημα και στην 

ιστοσελίδα του Δήμου σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 78 του  N. 4555/2018. 

 

 ΠΑΡΟΝΤΕΣ ΑΠΟΝΤΕΣ 

1 Καρνιαδάκη Δέσποινα (Πρόεδρος) Βελέντζα Βασιλική ως μέλος με αναπληρωτή 

της τον Φιορέντζη Γεώργιο 

2 Μηλάκη Φωτεινή Πολυχρονάκη Γεωργία με αναπληρωτή της 

την Μαρία Τζώρτζη 

3 Βάρδα Ζαχαρένια ως μέλος Ζερβού – Κοκκίνη Μαρία με αναπληρωτή της 

τον Σετεκαούρι Γιώργο 

4 Οικονομάκης Νικόλαος ως μέλος   Μακριδάκη Σήφη με αναπληρωτή του τον 

Κουνάλη Δημήτρη 

5 Ορφανάκης Βασίλης Βιδάκη Σοφία με αναπληρώτριά της την 

Κοντοπόδη Μαρίνα 
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6 Βάρδας Ιωάννης Χριστοφάκη Μανόλη με αναπληρωτή του τον 

Νερατζούλη Σπύρο 

7 Πετσαλάκη Μιχαήλ  Φουντουλάκη Σύλλα με αναπληρωτή του την 

Αβδή Ελένη 

8 Γρηγοράκη Κωνσταντίνο από τον 

Εμπορικό Επιμελητήριο (ΕΒΕΛ) 

Κλώντζα Μιχαήλ και αναπληρωτή του τον 

Μπουραντά Εμμανουήλ από τον Οδοντιατρικό 

Σύλλογο Λασιθίου 

9 Αυγουστινάτος Γεώργιος Ζαγόρο Παναγιώτη και αναπληρωτή του τον 

Κωτσαρή Στέργιο από το Φαρμακευτικό 

Σύλλογος Λασιθίου 

10 Μαρκάκης Εμμ. καπό το 

Οικονομικό Επιμελητήριο Ελλάδας 

(αναπληρωτής του Αρακαδάκη 

Γεωργίου)  

Ρουκουνάκη Ιωάννη και αναπληρωτή του τον 

Νικολαράκη Κωνσταντίνο από τον Ιατρικός 

Σύλλογος Λασιθίου 

11 Νικολαϊδης Ιωάννης από το 

Σύλλογο Εργαζομένων του Δήμου 

Αγίου Νικολάου 

Στεφανάκη Μαρία και αναπληρώτριά της την 

Ζερβού Κατερίνα από τον Πολιτιστικό Σύλλογο 

Βραχασίου 

12 Μαυρικάκης Μιχαήλ από το ΤΕΕ Μαυροειδής Γεώργιος  από την Πολιτιστική & 

Λαογραφική Εταιρεία Απάνω Μεραμπέλλου 

13 Γαλανάκη Ελένη αναπληρωτής του 

κ Πεπόνη Εμμανουήλ από το 

Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Λασιθίου  

Σγουρός Οδυσσέας με αναπληρωτή του τη 

Μάρω Δαγιάντη 

14 Λασιθιωτάκης Γεώργιος 

Μορφωτικό Πολιτιστικό Σύλλογο 

Μιλάτου 

 

15 Πάγκαλος Εμμανουήλ από τον 

Εμπορικό Σύλλογο Αγίου Νικολάου 

 

16 Μαργιολάκης Γεώργιος από την 

Ένωση Συλλόγου Γονέων & 

Κηδεμόνων Μαθητών Δήμου Αγίου 

Νικολάου 

 

17 Ζαχαριάδη Ιωάννη   
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                Στη συνεδρίαση κλήθηκαν  σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 78 του ν. 4555/2018 

χωρίς δικαίωμα ψήφου  ο Δήμαρχος, οι Αντιδήμαρχοι, οι Πρόεδροι των Νομικών Προσώπων 

του Δήμου, οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Κοινοτήτων του Δήμου, οι Πρόεδροι των 

Κοινοτήτων του Δήμου έως τριακοσίων (300) κατοίκων, καθώς και εκπρόσωποι των τοπικών 

οργανώσεων των πολιτικών κομμάτων και οι επικεφαλής των δημοτικών παρατάξεων που 

εκπροσωπούνται στο δημοτικό Συμβούλιο και παρευρέθηκαν οι κάτωθι : 

O Δήμαρχος Αγίου Νικολάου κ. Ζερβός Αντώνιος   

Κ. Λεμπίδης Εμμανουήλ Αντιδήμαρχος, κ. Μαρίνος Ιωάννης Αντιδήμαρχος, κ. Αλεξάκης Χάρης 

Αντιδήμαρχος, κ. Βάρδας Γεώργιος Αντιδήμαρχος, κ. Καστελλιανάκης Κων/νος Αντιδήμαρχος 

κ. Στεφανάκης Ιωάννης Γενικός Γραμματέας του Δήμου, 

κ. Συσκάκης Κων/νος Πρόεδρος Κοινότητας Χουμεριάκου 

κ. Πρατσινάκη Μαρία αναπληρώτρια Προϊσταμένη Δ/νσης Μελετών & Προγραμματισμού 

κ. Καπαράκη Μαρία υπάλληλος της Οικονομικής Υπηρεσίας του Δήμου 

 

         Στη συνεδρίαση παρευρέθηκε και η Γραμματέας της επιτροπής κ. Ελένη 

Κριτσωτάκη, για την τήρηση των πρακτικών.       

 

        Εισηγούμενη το θέμα η κ. Πρόεδρος  είπε στα μέλη της Επιτροπής ότι σύμφωνα με την 

παρ. 2 περ. α του άρθρου 78 του Ν. 4555/2018 (Πρόγραμμα ΚΛΕΙΣΘΕΝΗΣ Ι),  η Δημοτική 

Επιτροπή Διαβούλευσης γνωμοδοτεί προς το Δημοτικό Συμβούλιο σχετικά με τα 

Αναπτυξιακά προγράμματα και τα Προγράμματα δράσης, το Επιχειρησιακό πρόγραμμα και 

το Τεχνικό πρόγραμμα του Δήμου . 

        Επιπλέον σύμφωνα με την παρ. 4 του άρθρου 86 του Ν. 3852/2010, τα συμβούλια των 

Κοινοτήτων του Δήμου, εισηγούνται με σειρά προτεραιότητας, ανάλογα με τον επείγοντα 

χαρακτήρα των αναγκών των κατοίκων της Περιφέρειας τους και τις προτεραιότητες για 

την τοπική ανάπτυξη και τα έργα που πρέπει να εκτελεστούν. 

     Συνεχίζοντας τόνισε ότι το Τεχνικό Πρόγραμμα του Δήμου καταρτίστηκε με τέτοιο τρόπο 

ώστε να ανταποκρίνεται στην δύσκολη οικονομική συγκυρία την οποία διανύουμε. 

       Το Τεχνικό Πρόγραμμα αποτελείται από έναν πίνακα που αναγράφεται ο τίτλος των 

έργων στην Κοινότητα που πρόκειται να υλοποιηθούν ή υλοποιούνται, η υπηρεσία στην 

οποία ανήκουν τα έργα καθώς και ο Κ/Α του προϋπολογισμού και τέλος την 

χρηματοδότηση από την οποία προκύπτει η πίστωση του κάθε έργου. Ο πίνακας αυτός 

αποτελεί αναπόσπαστο τμήμα της παρούσας απόφασης . 
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        Το λογο στη συνέχεια ζήτησε και έλαβε ο κ. Δήμαρχος ο οποίος ενημέρωσε την 

Επιτροπή Διαβούλευσης για την φιλοσοφία σύνταξης του προγράμματος αναφέροντας  ότι 

το Πρόγραμμα Έργων του 2023 έρχεται να συνεχίσει τα όσα ανακοινώθηκαν στον 

απολογισμό του Δημάρχου. Έτσι ανέφερε ότι στον πίνακα που έχει κοινοποιηθεί στα μέλη 

έχουν καταγραφεί όλα τα έργα που έχουν συμβασιοποιηθεί μέχρι σήμερα είτε ως 

συνεχιζόμενα είτε που θα ξεκινήσουν αυτή την περίοδο αφού πρόκειται για συμβάσεις που 

υπεγράφησαν πολύ πρόσφατα. Ανέλυσε τα νέα καθώς και τα νέα/επαναλαμβνόμενα έργα 

που όλα μαζί έρχονται να αποτελέσουν το τρίτο βήμα στην ολοκλήρωση του προεκλογικού 

προγράμματος της παρούσας Δημοτικής Αρχής . 

        Προφανώς έχουν συμπεριληφθεί και τα έργα που πρόκειται να δημοπρατηθούν το 

αμέσως επόμενο διάστημα καθώς και τα έργα που έχουν διασφαλισμένες χρηματοδοτήσεις 

και που η δημοπράτησή τους δεν θα καθυστερήσει . 

       Το λόγο ζήτησε από τον κ. Πρόεδρο το μέλος της επιτροπής κ. Μαρκάκης Εμμανουήλ 

εκπρόσωπος από το Οικονομικό Επιμελητήριο ο οποίος είπε ότι είναι μία πολύ 

σημαντική διαδικασία παρότι η συμβολή της επιτροπής θα μπορούσε να είναι μεγαλύτερη .   

        Τόνισε ότι πρέπει να υπάρχει αξιολόγηση προτεραιοτήτων σ αυτά που ζητάνε οι 

Κοινότητες και οι φορείς .  

        Ο κ. Μαργιολάκης Γεώργιος από την Ένωση Συλλόγου Γονέων & Κηδεμόνων 

Μαθητών Δήμου Αγίου Νικολάου λαμβάνοντας το λόγο είπε ότι ο Δήμος Αγ, Νικολάου είναι 

ένας τεράστιος τουριστικός Δήμος σε βαρύτητα, έθεσε τις απόψεις του τονίζοντας ότι 

υπερψηφίζει ότι καλό γίνεται στο Δήμο . 

        Ο κ. Ζαχαριάδης Ιωάννης λαμβάνοντας το λόγο είπε ότι από το Τεχνικό Πρόγραμμα 

απουσιάζει τελείως η Κριτσά τονίζοντας ότι αποτελεί το μεγαλύτερο σε έκταση Δημοτικό 

Διαμέρισμα του Αγίου Νικολάου συνορεύει με τους Δήμους Ιεράπετρας και Οροπεδίου, 

με μια ενδοχώρα που βρίθει ιστορικών και εκκλησιαστικών μνημείων και ποικίλη 

γεωμορφολογία με εντυπωσιακό φυσικό κάλλος. Δυστυχώς, στα προγραμματισμένα 

έργα του 2023 αναφέρεται μόνο η κατασκευή σκεπάστρου στο ποδοσφαιρικό γήπεδο 

αλλά και αυτό είναι έργο της Περιφέρειας 

        Έκανε πρόταση για την ενοποίηση των μνημείων της συνοικίας Μποτσανό, της 

Κριτσάς, που συμπεριλαμβάνει τέσσερις εκκλησίες του 16ου αιώνα, έχει ένα παλιό 

σχολικό κτίριο και κτίσματα του μεσοπολέμου, με αξιοπρόσεκτη αρχιτεκτονική. Η 
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Κριτσά έχει ένα κεντρικό εμπορικό δρόμο, που ξεκινά από το πάρκινγκ και φτάνει ως 

ψηλά. Τα άτομα με κινητικές αναπηρίες δεν μπορούν να κινηθούν στο δρόμο αυτό, 

παρατήρησε, προτείνοντας την ανάπλαση του κεντρικού δρόμου παράλληλα με την 

ενοποίηση των μνημείων στο Μποτσανό.  

        Επίσης από τις εγγραφές έργων στο Πρόγραμμα του 2023 απουσιάζουν 

παρεμβάσεις στην αγροτική οδοποιία σε μια περιοχή με ανεπτυγμένη την αγροτική 

οικονομία στην οποία βασίζονται κατά πολύ οι κάτοικοι. Αναφέρθηκε ειδικά στην 

οικιακή οικονομία, που βασίζεται στην παραγωγή εποχικών τοπικών προϊόντων πολύ 

καλής ποιότητας, τα οποία διαχέονται στη βάση της δωρεάς του περισσεύματος και 

ανέφερε ως παράδειγμα τα μήλα και τα αχλάδια του Καθαρού με τα οποία, όπως είπε 

χαρακτηριστικά, γέμισε το τελευταίο διάστημα ο Αγιος Νικόλαος. Για τη στήριξη αυτού 

του τύπου της οικονομίας δεν προβλέπεται τίποτα, είπε. 

Υπάρχουν πάρα πολλά κοινωνικά προβλήματα, ειδικά νέων οικογενειών με μικρά παι-

διά, που χρειάζονται υποστήριξη .Εξέφρασε την ευχή, στην πορεία και κατά τη διαδι-

κασία αναθεώρησης του Προγράμματος Εργων, να ληφθούν υπόψιν σοβαρές προτά-

σεις ώστε να ενσωματωθούν και να δρομολογηθούν λύσεις, είπε, αναγνωρίζοντας την 

έλλειψη προσωπικού που αντιμετωπίζουν οι δημοτικές Υπηρεσίες. 

        Ακολούθως το λόγο έλαβε ο κ. Δήμαρχος απαντώντας στις παρατηρήσεις – 

προτάσεις των μελών της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης δήλωσε ότι η Δημοτική Αρχή 

είναι ανοικτή στον διάλογο και στην κατάθεση προτάσεων αφού με τον διάλογο και την 

υγιή αντιπαράθεση προκύπτει πάντα θετικό αποτέλεσμα . Το ζήτημα δεν είναι η 

διαφορετική πρόταση – θέση αλλά η ανυπαρξία προτάσεων – θέσεων . Προφανώς δεν έχει 

ξεχαστεί καμία Κοινότητα άρα ούτε η Κριτσά αφού οι παρεμβάσεις και στην Κριτσά 

περιλαμβάνονται σε γενικά έργα και όχι ανά Κοινότητα . 

        Σχετικά με την αγροτική οδοποιία, απάντησε ότι έργα αγροτικής  οδοποιίας 

της Κριτσάς, με τις προτεραιότητες που έβαλε το Τ.Σ. Κριτσάς, περιλαμβάνονται στη 

μεγάλη εργολαβία των 5 εκατομμυρίων που θα δημοπρατήσει ο Δήμος για το 2023. 

Εξήγησε ότι πιθανόν η εικόνα των αγροτικών δρόμων να ήταν λίγο καλύτερη, αν ο 

Δήμος δεν είχε εστιάσει να επιτύχει συγκεκριμένες επιλογές, όπως το 6μετρο δρόμο 

Κάμπου Κριτσάς ως Αγιο Σίλα Καλού Χωριού που ανακατασκευάστηκε μέσα από 

πρόγραμμα βελτίωσης βατότητας αγροτικής οδοποιίας. Πιθανόν ο Δήμος να επιτύ-
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χει έξτρα χρηματοδότηση στις περιοχές τις πληττόμενες από θεομηνία για την α-

γροτική οδοποιία, για να ενταχθεί και το Καθαρό Κριτσάς και να αποκατασταθούν 

αγροτικοί δρόμοι. 

        Αναφέρθηκε στην επιδίωξη δημιουργίας Διαχειριστικού Σχεδίου για το Κοινο-

τικό Κτήμα του Καθαρού, όχι μόνο για να επιλυθούν νομικά και ιδιοκτησιακά ζητή-

ματα που υπάρχουν, αλλά και όλα τα άλλα που σχετίζονται με την ύδρευση – άρ-

δευση με το φράγμα στο Τσιμπιστή κλπ. 

        Για την ανάπλαση του κεντρικού δρόμου της Κριτσάς, ο Δήμαρχος είπε ότι 

πολλά χωριά έχουν αντίστοιχα κέντρα στους οικισμούς τους με εξαιρετικό αρχιτε-

κτονικό ενδιαφέρον κλπ. αλλά οι δυνατότητες του Δήμου λόγω περιορισμένου στε-

λεχικού δυναμικού και μεγάλης γραφειοκρατίας, και τραγικά περιορισμένων οικο-

νομικών περιορίζουν τη δυνατότητα να προχωρήσουν. Εξ άλλου, όπως είπε, δρο-

μολογούνται παρεμβάσεις σύμφωνα με την ιεράρχηση που κάνει το Τ.Σ. και ο πρό-

εδρος. Για τα ρέματα, είπε ότι απάντηση στο πρόβλημα αυτό δεν μπορούσε να δοθεί 

στο πλαίσιο της Διαβούλευσης. 

        Απαντώντας στην πρόταση για παρεμβάσεις τουριστικής ανάπτυξης, σε σχέση 

με την ανάδειξη των μνημείων της, ο Δήμαρχος είπε ότι στο Κρητολογικό Συνέδριο 

μπήκε το θέμα των αγιογραφημένων ναών της Κριτσάς και της ενδοχώρας. Συζή-

τησε με την Περιφερειάρχη Κρήτης που παρέστη στο Κρητολογικό Συνέδριο, να γίνει 

προγραμματική σύμβαση με Περιφέρεια και ΥΠ.ΠΟ.Α. για καταγραφή και ανάδειξη 

των μνημείων αυτών. Ο τόπος μας είναι γεμάτος μνημεία, είπε ο δήμαρχος, τονίζο-

ντας ότι θα πρέπει να αξιολογούνται, να δίδονται προτεραιότητες και να δημιουρ-

γούνται «εστίες» εύκολα προσβάσιμες, με δυνατότητες να ενταχθούν σε τουριστικά 

«πακέτα» με σταθερά προγράμματα λειτουργίας και παροχής διευκολύνσεων. 

      Στη συνέχεια η κ. Πρόεδρος της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης κάλεσε όλα τα μέλη 

να εκφέρουν τις απόψεις τους σχετικά με τις ανάγκες που υπάρχουν στην περιοχή και τα 

έργα που πρέπει να εκτελεστούν . 
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      Ακολούθησε διαλογική και οι δημότες – μέλη της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης, 

είχαν την δυνατότητα να εκφράσουν κάποιες απόψεις και να διατυπώσουν ορισμένες 

γνώμες επί του ανωτέρω θέματος. 

       Μετά την τοποθέτηση των μελών η Πρόεδρος της Επιτροπής κάλεσε τα μέλη της να 

γνωμοδοτήσουν για το Τεχνικό Πρόγραμμα του Δήμου έτους 2023, σύμφωνα με τις 

διατάξεις του άρθρου 78, παρ. 2α του Ν. 4555/2018, όπως αυτό κατατέθηκε για 

διαβούλευση.        

      Η Δημοτική Επιτροπή Διαβούλευσης, έχοντας υπόψη την εισήγηση του Προέδρου, το 

Προσχέδιο του Τεχνικού Προγράμματος, τις διευκρινήσεις και απαντήσεις που δόθηκαν επί 

του προσχεδίου καθώς και τις διατάξεις του άρθρου 78, παρ. 2α του Ν. 4555/2018, και μετά 

από διαλογική συζήτηση 

 

             γ ν ω μ ο δ ο τ ε ί  ο μ ό φ ω ν α :    

 

     Προς το Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου Αγίου Νικολάου, υπέρ του Σχεδίου 

Κατάρτισης του Τεχνικού Προγράμματος Έργων του Δήμου Αγίου Νικολάου για το 

έτος 2023, όπως αυτό κατατέθηκε για διαβούλευση και το οποίο αποτελεί αναπόσπαστο 

τμήμα της παρούσας . 

   

Για τούτο συντάχθηκε και υπογράφτηκε, ως ακολούθως : 

Η ΠΡΟΕΔΡΟΣ     ΤΑ ΜΕΛΗ 

         Καρνιαδάκη Δέσποινα  

 

Μηλάκη Φωτεινή 

Βάρδα Ζαχαρένια  

Οικονομάκης Νικόλαος 

Ορφανάκης Βασίλης 

Βάρδας Ιωάννης 

Πετσαλάκη Μιχαήλ  

Γρηγοράκη Κωνσταντίνο 

Αυγουστινάτος Γεώργιος 

Μαρκάκης Εμμ.  

Νικολαϊδης Ιωάννης 

Μαυρικάκης Μιχαήλ  

Γαλανάκη Ελένη  

Λασιθιωτάκης Γεώργιος  
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Πάγκαλος Εμμανουήλ 

Μαργιολάκης Γεώργιος 

Ζαχαριάδη Ιωάννη 

              

 

 

 

 

 

      Ακριβές αντίγραφο 

Η Γραμματέας της Επιτροπής 

 

Κριτσωτάκη Ελένη 
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